

Любовь к врагам – любовь вне границ

Матфея 5:43-48

1. Любовь и ненависть (Мтф. 5:43)

Вопросы:

- Что такое любовь и ненависть? В чем противоположность этих чувств?
- Откуда происходит заповедь о любви к ближнему и зачем Господь ее дал? (Лев. 19:13,17,18)
- Чем отличается понимание «ближнего» в Ветхом Завете и в Новом? (Лук. 10:36-37)
- Каких врагов в Ветхом Завете можно было ненавидеть, а каким – помогать? (Втор. 23:3,6; Пс. 138:21-22; Прит. 24:17; Прит. 25:21-22)
- Почему люди склонны ненавидеть своих врагов и как это влияет на их духовное состояние? (Прит. 10:12; Гал. 5:21)

2. «Любите врагов ваших» (Мтф. 5:44)

Вопросы:

- Назовите четыре конкретные действия к врагам, к которым призывает нас Иисус? Почему Он выбрал именно их?
- Чем любовь к врагам отличается от других видов любви? (Лук. 6:27-29)
- В чем суть благословения врагов? Как это может изменить наше отношение к ним? (Рим. 12:14; 1Пет. 3:9)
- В чем может проявляться благотворительность к ненавидящим нас? (4 Цар. 6:21-23; Рим. 12:20)
- Почему важно молиться за тех, кто нас обижает? Как молитва за врагов меняет наше сердце и отношение к ним? (Деян. 7:59-60, Луки 23:34)

3. «Подражание Отцу Небесному» (Мтф. 5:45-47)

Вопросы:

- Что означает быть сыном Отца Небесного, и как это проявляется в нашем поведении? (Еф. 5:1-2; 1Ин. 4:7; 1Пет. 4:7)
- Как Небесный Отец относиться к злым и неправедным? Какой пример из этого мы можем взять для себя? (Деян. 14:17; Пс. 144:9)
- Почему награда за любовь неприятелям более велика? (Лук. 6:35)

4. Призыв к совершенству (Мтф. 5:48)

Вопросы:

- Что значит быть совершенным, как Отец Небесный? (1Ин. 1:8; 1Петра 1:15; 1Ин. 2:6)
- Почему достижение духовного совершенства важно и какие аспекты в нашей жизни следует исправить? (Еф. 4:13; Иак. 1:4, 3:2; Евр. 5:14)

Love for enemies is love beyond borders

Matthew 5:43-48

1. Love and hate (Matt. 5:43)

Questions:

- What is love and hate? What is the opposite of these feelings?
- Where does the commandment to love one's neighbor come from and why did the Lord give it? (Lev. 19:13,17,18)
- How does the understanding of "neighbor" differ between the Old Testament and the New Testament? (Luke 10:36-37)
- What enemies in the Old Testament could be hated and which could be helped? (Deut. 23:3,6; Ps. 139:21-22; Prov. 24:17; Prov. 25:21-22)
- Why are people prone to hate their enemies and how does this affect their spiritual condition? (Prov. 10:12; Gal. 5:21)

2. "Love your enemies" (Matt. 5:44)

Questions:

- What are four specific actions Jesus calls us to take against our enemies? Why did He choose them?
- How is love for enemies different from other kinds of love? (Luke 6:27-29)
- What is the essence of blessing our enemies? How can this change our attitude toward them? (Rom. 12:14; 1 Pet. 3:9)
- How can we show charity to those who hate us? (2 Kings 6:21-23; Rom. 12:20)
- Why is it important to pray for those who offend us? How does praying for our enemies change our hearts and attitudes toward them? (Acts 7:59-60, Luke 23:34)

3. "Imitation of the Heavenly Father" (Matt. 5:45-47)

Questions:

- What does it mean to be a son of the Father in Heaven, and how does this become visible in our behavior? (Eph. 5:1-2; 1 John 4:7; 1 Pet. 4:7)
- How does the Heavenly Father treat the wicked and unrighteous? What example can we take from this? (Acts 14:17; Ps. 145:9)
- Why is the reward for loving enemies greater? (Luke 6:35)

4. The Call to Perfection (Matt. 5:48)

Questions:

- What does it mean to be perfect like our Father in Heaven? (1 John 1:8; 1 Peter 1:15; 1 John 2:6)
- Why is achieving spiritual perfection important and what areas in our lives should be corrected? (Eph. 4:13; James 1:4, 3:2; Heb. 5:14)